
 
 
Voorzitter,  
 
De totstandkoming van de toekomstvisie 2030 doet me denken aan een zwerm            
vogels. Een zwerm vogels vliegt namelijk gezamenlijk richting een bepaalde          
bestemming. Op die manier bereiken ze doelen die ze individueel niet zouden            
behalen. Door samen te vliegen, beschermen ze zich tegen gevaren van buitenaf,            
helpen ze elkaar in de juiste richting te vliegen en dragen de individuele             
inspanningen per vogel bij aan het succes van de zwerm. 
 
De visie die nu voor ons ligt is tot stand gekomen op basis van input en dialoog met                  
de samenleving. Bevragingen van inwoners, verdiepende sessies en gesprekken         
met de toekomstambassadeurs, allemaal goed georganiseerd door een projectteam         
vanuit de gemeentelijke organisatie. Het projectteam heeft daarin een met name           
luisterende en organisatorische rol gepakt. Geen ambtelijke organisatie die in deze           
visie inhoudelijk het voortouw neemt, maar daadwerkelijk de inwoners, ondernemers,          
het onderwijs en andere instellingen die met hun eigen ideeën in positie worden             
gebracht.  
 
Hoe ver en hoe lang een zwerm vogels kan vliegen, hangt af van de kracht in hun                 
veren. De zogenoemde veerkracht. Dit begrip staat centraal in deze visie. De            
veerkracht is het vermogen van de stad om samen met alle inwoners zodanig te              
reageren op veranderende omstandigheden dat belangrijke kenmerken en        
kwaliteiten vernieuwd of hersteld worden. In deze visie wordt veerkracht          
onderverdeeld in sociale, economische, ecologische en institutionele veerkracht.        
Voor het CDA alle vier even belangrijk.  
 
De sociale veerkracht zit hem in een positieve gezondheid voor jong en oud. Het              
CDA vindt het belangrijk om in te zetten op sport en bewegen, gezonde voeding en               
plekken om te ontmoeten in diverse wijken en dorpen van onze gemeente. We willen              
immers dat onze inwoners zo fris als een hoentje zijn! Ontmoeten in een mix van               
oud en jong samen. Er zijn diverse initiatieven waar bijvoorbeeld gekookt wordt door             
jongeren met én voor ouderen zoals het project zorg in Einighausen (ZIE).            
Uitdagingen en problemen moeten meer bij de bron worden aangepakt. Bijvoorbeeld           
bij de jeugdzorg. Daarin moet meer ingespeeld worden op preventie i.p.v. op nazorg.             
Iedereen moet mee kunnen doen in Sittard-Geleen, ook mensen met fysieke of            
mentale beperkingen. Mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt kunnen terecht           
bij Vidar. Ouders van kinderen die het financieel gezien niet breed hebben kunnen             
gebruik maken van de Samen voor alle Kinderen regeling. Cultuur speelt een            
belangrijke rol in het welzijn van de mensen en evenementen versterken de beleving             
in de centra. Het CDA vindt het belangrijk om de innovatie van het bedrijfsleven terug               
te laten komen in het straatbeeld.  

 
De economische veerkracht: de economische motor binnen onze stad moet lopen           
als een kieviet! Sittard-Geleen kenmerkt zich natuurlijk al jaren met haar           



economische activiteiten op het vlak van Chemie. In de toekomst zou Sittard-Geleen            
de hotspot moeten zijn als het gaat over materialen en de oplossingen van morgen.              
De nieuwe plannen met het centrum van Geleen zijn hiervan mooie voorbeelden.            
Terwijl het centrum van Sittard bekend staat als cultuurhistorisch hart van onze            
gemeente wordt Geleen het innovatieve hart. Het CDA vindt het belangrijk dat er             
goede afstemming is van bedrijvigheid en ondernemerschap (waaronder het MKB)          
samen met onderwijsinstellingen binnen onze gemeente. Het CDA pleit voor het           
organiseren van jongerenflitsbanen. Een soort meldpunt ontwikkelen voor        
maatschappelijke stages waarin jongeren al vroegtijdig krijgen te zien welke          
economische activiteiten plaatsvinden in onze mooie stad. Bedrijven kunnen zich          
daar melden wanneer zij jongeren willen ontvangen die bij hen stage kunnen lopen             
en scholen gaan in overleg met jongeren en bedrijven die zich gemeld hebben bij              
zo’n meldpunt. Graag een reactie van de wethouder hoe hij dit ziet. Durven over              
grenzen heen te vliegen. Sittard-Geleen heeft namelijk een onmisbare plaats in de            
Eu(regio) en deze moeten we benutten. O.a. doorpakken op toerisme. Aan de veren             
kent men immers de vogel… 
 
De ecologische veerkracht. Volgens het CDA mag onze stad best wat meer groene             
vingers krijgen. Groen niet alleen maar in het buitengebied, maar ook in de             
bebouwde omgeving. Zodat een grasparkiet zich ook weer thuis gaat voelen in onze             
centra. Het op orde houden van deze centra is wel belangrijk en mag niet vergeten              
worden! Veel bomen planten door in te zetten op het 1 miljoen bomenplan binnen              
onze gemeente en daarnaast ons steentje bijdragen aan de energietransitie om zo            
de klimaatdoelen te halen.  
 
De institutionele veerkracht: inwoners moeten zo trots als een pauw zijn op onze             
stad. Voor het CDA maakt het niet uit of je afkomstig bent of woont in Sittard, Geleen                
of in een van de mooie dorpen van onze gemeente. Dit omdat we één gemeenschap               
vormen. Het CDA vindt het wel belangrijk, zoals de ondervraagde inwoners ook            
aangeven in de enquêtes, dat de snavels dan wel allemaal dezelfde kant op staan!              
Keuzes maken en doorpakken. Inwoners krijgen meer ruimte en ondersteuning          
geven om zelf initiatief te nemen en dingen te realiseren.  
 
Voorzitter, 
 
We mogen niet vergeten dat er nu al veel gebeurt in Sittard-Geleen dat bij een van                
deze vier veerkrachten thuis hoort. We mogen ons als gemeentebestuur dan ook een             
geluksvogel noemen met zoveel bruisende energie van inwoners en         
toekomstambassadeurs bij het tot stand komen van deze visie. Belangrijk is wel dat             
we deze visie voor iedereen toegankelijk maken. Het zou mooi zijn als de visie in één                
infographic kan worden afgebeeld. Dan spreekt het wellicht nog meer mensen aan.            
Of dat met filmpjes of via podcasts duidelijk wordt gemaakt waar Sittard-Geleen naar             
toe wilt in 2030. Graag een reactie van de wethouder hierop. Het CDA is verder erg                
benieuwd naar het toekomstmuseum.  
 
Voorzitter tot slot, 
 
We moeten nu doorpakken voor een stad die we door willen geven! Maar             
tegelijkertijd is er nog veel werk aan de winkel in de uitvoering. Een zwaluw maakt              
immers nog geen zomer… 


